
Sammanträdesprotokoll
2021-01-25

Kommunfullmäktige

Justerares signatur Utdragsbestyrkande

Plats och tid Medborgarhuset A-salen kl. 18:00-21:40

Beslutande Johan Andersson (S)
Lena Emilsson (S) (ordförande)
Tony Hansson (S)
Janet Andersson (S) §§3-30
David Westlund (S)
Marianne Svensson (S)
Lars Månsson (S)
Mats Löfström (S)
Naida Mahmutovic (S)
Naser Gohari (S)
Tina Löfström (S)
Kerstin Ekoxe (S)
Istvan Barborg (S)
Agneta Nilsson (S)
Catharina Malmborg (M)
Mikael Wehtje (M) (vice ordförande)
Bengt Andersson (M)
Christine Melinder (M)
Peter Sjögren (M)
Bo-Göran Hansen (M)
Lena Hugosdotter Sundberg (M)
Tony Ekblad (M)
Margaretha Holmquist (L)
Sven-Olov Wallin (L)
Fredrik Ottesen (SD)
Marlén Ottesen (SD)
Bo Broman (SD) (2:e vice ordförande)
Thomas Bondesson (SD)
Ted Bondesson (SD)
Jimmie Ramquist (SD)
Dennis Larsen (SD)
Mats Andersen (SD)
Göran Granberg (-)
Annette Linander (C)
Ingemar Jeppsson (C)
Madeleine Atlas (C)
Jasmina Muric (C)
Bertil Jönsson (C)
Anders Molin (C)
Umihana Rasovic Kasumovic (V)
Lars Holmström (V)
Mauricio Sanchez (V)
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Henrik Månsson (S) §§1-2 ersätter Janet Andersson (S)
Amila Pasic (S)  ersätter Jenny Pernton (S)
Rikard Malmborg (M)  ersätter Marcus Quist (M)
Kent Björk (SD)  ersätter Ronny Thall (SD)
Kristian Zahtila (SD)  ersätter Håkan Jölinsson (SD)
Yngve Mark (SD)  ersätter Cvetanka Bojcevska (SD)
Per Fritz (SD) §§1-5 ersätter Kari Kajén (SD)
Kerstin Brink (SD) §§6-30 ersätter Kari Kajén (SD)
Lennart Nielsen (MP)  ersätter Rickard Sallermo (MP)
Samuel Estenlund (KD)  ersätter Benjamin Ülger (KD)

Ej tjänstgörande 
ersättare

Henrik Månsson (S) §§3-30
Gabriel Barjosef (S)
Jan-Åke Larsson (S)
Anna Biegus-Nilsson (S)
Kire Gelevski (S)
Hanna Barjosef (S)
Claus-Göran Wodlin (M) §§1-11
Oliver Hansen (M)
Håkan Bjelkengren (M)
Erik Holmquist (L)
Nicklas Nilsson (L)
Kerstin Brink (SD) §§1-5
Ronny Färnlöf (SD)
Mikael Sonander (C)
Eva Rebbling (V)

Övriga närvarande Helena Heintz (kommunsekreterare)
Anette Persson (utredare)
Agneta Fristedt (kommunjurist)
Patrik Linder (avdelningschef)

Utses att justera Bo-Göran Hansen (M)
Dennis Larsen (SD)

Justeringens plats o tid Kommunledningskontoret, 2021-02-01  

Protokollet omfattar §§1-30
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Sekreterare
Helena Heintz

Ordförande        
Lena Emilsson (S)

Justerande
Bo-Göran Hansen (M) Dennis Larsen (SD)
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Innehåll

§1 Val av protokolljusterare

§2 Ändring av föredragningslistan

§3 Revisionen - Redovisning av genomförda granskningar

§4 Information kring lokaliseringsalternativ i samråd 3 för ny stambana 
Hässleholm-Lund

§5 Strategi för trygghetsskapande och brottsförebyggande arbete

§6 Yttrande över förfrågan om tillstyrkande för Projekt vindkraft 
Trolleholm, Eslövs kommun

§7 Inriktningsbeslut rörande omfattning av projektet Hållbar avloppsrening 
(HAR) att behandlas av Eslövs kommunfullmäktige

§8 Revidering av servicenämndens reglemente

§9 Revidering av grävbestämmelser för allmän plats 2020

§10 Revidering av taxa för prövning och tillsyn enligt miljöbalken samt taxa 
för prövning och offentlig kontroll inom livsmedel och foder

§11 Revidering av plan- och bygglovstaxa 2020

§12 Införande av gruppledararvode

§13 Besvarande av motion från Benjamin Ülger (KD) - Motion angående 
undervisning

§14 Besvarande av motion från Madeleine Atlas (C) - Motion gällande 
hundrastgård

§15 Besvarande av motion från Bertil Jönsson (C) och Madeleine Atlas (C) - 
Ta fram ett byaprogram för byarna i Eslövs kommun

§16 Besvarande av motion från Lars Ahlfors (MP) - Satsning på nyetablerade 
datorspelsföretag

§17 Besvarande av motion från Lars Ahlfors (MP) - Nej till transfetter i 
Eslövs kommun

§18 Besvarande av motion från Lars Ahlfors (MP) - Nolltolerans mot 
undernäring bland äldre

§19 Besvarande av motion från Lars Ahlfors (MP) - Införa en fullständig 
medborgarservice i Eslövs kommun

§20 Besvarande av motion från Lars Ahlfors (MP) - Inrätta en 
kollektivtrafikkommitté med uppgift att ta fram alternativa lösningar på 
kommunens kollektivtrafikutmaningar

§21 Besvarande av motion från Lars Ahlfors (MP) - Starta kommunala 
samverkansprojekt för fler innovationer och ökad tillväxt i Eslöv
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§22 Besvarande av motion från Lars Ahlfors (MP) - Policy om 
parkeringsförbud för alla fossilbränsledrivna fordon

§23 Besvarande av motion från Lars Ahlfors (MP) - Aktiva hinder mot 
olaglig trafik i Eslöv

§24 Besvarande av motion från Lars Ahlfors (MP) - Pilotprojekt: Inför 3-3 
system för anställda inom vården

§25 Remittering av motion från Fredrik Ottesen (SD) - Motion om 
pilotprojekt med nollbasbudget

§26 Remittering av motion från Fredrik Ottesen (SD) - Motion om att utreda 
effekterna och konsekvenserna av att införa En kommun - En förvaltning

§27 Interpellation från Fredrik Ottesen (SD) till Johan Andersson (S) - 
Interpellation kring antalet chefer och handläggare

§28 Enkel fråga från Dennis Larsen (SD) till Johan Andersson (S) rörande 
kameror på speciella platser i kommun

§29 Avsägelse från Tina Trones (MP) från uppdraget som ersättare i 
kommunfullmäktige

§30 Anmälningar för kännedom
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§ 1

Val av protokolljusterare 

Ärendebeskrivning 
Bo-Göran Hansen (M) och Dennis Larsen (SD) utses att jämte ordföranden justera 
dagens protokoll den 1 februari 2021.

Annette Linander (C) utses till ersättare.

Paragrafen är justerad
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§ 2

Ändring av föredragningslistan 

Ärendebeskrivning 
Ordförande föreslår att ett extra ärende avseende information kring 
lokaliseringsalternativ i samråd 3 för ny stambana Hässleholm-Lund läggs till 
föredragningslistan efter revisionens information. Ordförande föreslår också att 
inkomna motioner och interpellation från Fredrik Ottesen (SD) samt enkel fråga från 
Dennis Larsen (SD) läggs till föredragningslistan efter övriga motioner.

Beslut
- Kommunfullmäktige beslutar i enlighet med ordförandes förslag.

Paragrafen är justerad
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§ 3

Revisionen - Redovisning av genomförda granskningar 

Ärendebeskrivning 
Revisionens ordförande Gunilla Gulam (S) informerar om revisionens genomförda 
och beslutade granskningar under 2019 och 2020.

Hon informerar även om granskningen "Uppföljning besökssäkerhet och skalskydd 
inom förskola och skola" där revisionen har följt upp en granskning av rutiner och 
riktlinjer för att garantera besökssäkerhet och skalskydd inom barn- och 
familjenämndens lokaler. I uppföljningen har revisionen lämnat ett antal 
rekommendationer. Barn- och familjenämnden beslutade i november 2020 att ge 
Barn och Utbildning i uppdrag att genomföra rekommendationerna och återkoppla 
till nämnden i november 2021.

Beslut
- Informationen läggs till handlingarna.

Paragrafen är justerad
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§ 4 KS.2020.0123

Information kring lokaliseringsalternativ i samråd 3 för ny stambana 
Hässleholm-Lund 

Ärendebeskrivning 
Magnus Månsson, utvecklingsstrateg, informerar om pågående samråd kring 
lokaliseringsalternativ för ny dubbelspårig järnväg mellan Hässleholm och Lund. 
Samrådet pågår 1 januari 2021 - 16 mars 2021. Projektet är en del 
av byggnationen av nya stambanor mellan Stockholm och Malmö och mellan 
Göteborg och Stockholm.

Trafikverket har tagit fram förslag på möjliga sträckningar för stambanan som de 
önskar att Eslövs kommun viktar i sitt remissyttrande. Det kommer att bli ett fjärde 
samråd under 2023 innan lokaliseringen ska tillåtlighetsprövas av regeringen. 
Byggstart är planerad till 2027-2029.

Beslut
- Informationen läggs till handlingarna.

Paragrafen är justerad
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§ 5 KS.2020.0238

Strategi för trygghetsskapande och brottsförebyggande arbete 

Ärendebeskrivning 
I det kommunala handlingsprogrammet för mandatperioden 2019-2022, lyfts 
trygghet och hållbarhet fram som två viktiga bidragande faktorer till att uppnå 
visionen om Eslöv som Skånes bästa kommun att bo och verka i. Under våren 2020 
har stiftelsen Tryggare Sverige på uppdrag av Kommunledningskontoret arbetat med 
att ta fram både en strategi och en aktivitetsplan för det brottsförebyggande och 
trygghetsskapande arbetet.

Uppdraget har haft sin utgångspunkt från både uppdrag och inriktningsmål fastställda 
i det kommunala handlingsprogrammet: Tryggheten i kommunen ska förbättras.

Strategi för brottsförebyggande och trygghetsskapande arbete ska gälla 2021-2022 
och följas upp senast vid 2022 års utgång.

Beslutsunderlag
 Kommunstyrelsens beslut § 4, 2021 Förslag till strategi för trygghetsskapande 

och brottsförebyggande arbete
 Förslag till beslut; Antagande av Strategi för brottsförebyggande och 

trygghetsskapande arbete
 Förslag till strategi för kommunens brottsförebyggande och trygghetsskapande 

arbete Efter KS
 Sammanställning av remissvar (bilaga 1)
 Barn- och familjenämndens beslut § 103, 2020: Yttrande över förslag till strategi 

för kommunens brottsförebyggande och trygghetsskapande arbete
 Gymnasie-och vuxenutbildningsnämndens beslut § 66, 2020: Yttrande över 

strategi till brottsförebyggande och trygghetsskapande arbete
 Kultur- och fritidsnämndens beslut § 69, 2020 Yttrande på remiss av förslag till 

strategi och aktivitetsplan för trygghetsskapande brottsförebyggande arbete
 Miljö- och samhällsbyggnadsnämndens beslut § 142, 2020 Förslag till yttrande 

över strategi och aktivitetsplan för trygghetsskapande och brottsförebyggande 
arbete

 Servicenämndens beslut §132, 2020 Remissvar på förslag till strategi och 
aktivitetsplan för trygghetsskapande och brottsförebyggande arbete

 Vård- och omsorgsnämndens beslut § 85, 2020 Yttrande över förslag till strategi 
och aktivitetsplan för trygghetsskapande och brottsförebyggande arbete

 Yttrande från Eslövs Bostads AB (EBO) över förslag till strategi och 
aktivitetsplan för trygghetsskapande och brottsförebyggande arbete

 Yttrande från polisen till Strategi för brottsförebyggande och trygghetsskapande 
arbete KS.2020.0238
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 Yttrande över förslag till strategi och aktivitetsplan för trygghetsskapande och 
brottsförebyggande arbete från Styrelsen i Eslövs Stadskärneförening

 Kommunstyrelsens beslut § 86 2020 Remiss av förslag till strategi och 
aktivitetsplan för trygghetsskapande och brottsförebyggande arbete

Beredning
Syftet med Strategi för brottsförebyggande och trygghetsskapande arbete är att forma 
en långsiktighet för det brottsförebyggande och trygghetsskapande arbetet. Ökad 
trygghet är en tydlig prioritering i det politiska handlingsprogrammet. Som 
inriktningsmål anges att Eslövs kommun ska vara en inkluderande kommun där 
medborgarna känner trygghet genom livet. Kommunen ska vidare erbjuda attraktiva 
och trygga miljöer i staden, byarna och på landsbygden, där man trivs och utvecklas.

Remissvar
Den 2 juni 2020 skickade kommunstyrelsen strategi för brottsförebyggande och 
trygghetsskapande arbete för yttrande. Remisstiden gick ut 25 september. Därefter 
förlängdes svarstiden till 22 oktober. Åtta svar har inkommit.

Svar har inte erhållits från polismyndigheten, valnämnden och funktionshinderrådet. 
Kommunala pensionärsrådet har yttrat sig via vård- och omsorgsnämnden. 
Överförmyndarnämnden har meddelat att de avstår från att yttra sig.

Eslövs Bostad AB, servicenämnden, Eslövs stadskärneförening, kultur- och 
fritidsnämnden är positiva till strategin och har inget att erinra på förslaget. Barn- 
och familjenämnden, gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden och miljö- och 
samhällsbyggnadsnämnden ser det samlade dokumentet kring frågor om 
brottsförebyggande och trygghetsskapande arbete som positivt och ställer sig i 
huvudsak bakom förslaget.

Anmärkningar på förslaget rör huvudsakligen disposition, formalia samt koppling till 
andra strategier som nämns i förslaget. Samtliga remissvar har behandlats och 
besvarats med åtgärd i bilaga 1 Sammanställning av remissvar. Samtliga 
korrigeringar i förslaget är noterade i bilaga 2.

Kommunstyrelsen beslutar att mot bakgrund av ovanstående föreslå 
kommunfullmäktige att anta Strategi för brottsförebyggande och trygghetsskapande 
arbete med de ändringsyrkanden som antogs vid kommunstyrelsens sammanträde 12 
januari 2021 samt att denna ska ses över senast i december 2022. Kommunstyrelsen 
föreslår också kommunfullmäktige att ge kommunstyrelsen i uppdrag att ta fram en 
strategi/riktlinjer för stöd- och skyddsinsatser för förtroendevalda senast den 31 
oktober 2021.
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Yrkanden
Johan Andersson (S) och Lars Holmström (V) yrkar bifall till kommunstyrelsens 
förslag till beslut.

Lars Holmström (V) yrkar avslag till Sverigedemokraternas förslag till strategi för 
brottsförebyggande och trygghetsskapande arbete.

Ted Bondesson (SD) och Fredrik Ottesen (SD) yrkar bifall till Sverigedemokraternas 
förslag till strategi för brottsförebyggande och trygghetsskapande arbete.

Beslutsgång
Ordförande ställer proposition på förslagen till beslut och finner att 
kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag till beslut.

Beslut
- Strategi för brottsförebyggande och trygghetsskapande arbete antas att gälla från 
och med den 15 februari 2021.

- Strategi för brottsförebyggande och trygghetsskapande arbete ska ses över för 
revidering senast i december 2022.

- Kommunstyrelsen ges i uppdrag att ta fram en strategi/riktlinjer för stöd- och 
skyddsinsatser för förtroendevalda senast den 31 oktober 2021.

Reservationer
Ledamöterna i Sverigedemokraterna reserverar sig till förmån för Ted Bondessons 
(SD) med fleras yrkande.

Beslutet skickas till 
Samtliga nämnder

Paragrafen är justerad
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§ 6 KS.2020.0512

Yttrande över förfrågan om tillstyrkande för Projekt vindkraft 
Trolleholm, Eslövs kommun 

Ärendebeskrivning 
En förstudie har genomförts av EnBW Sverige AB, tillsammans med konsultbolaget 
Wind Sweden AB, som visar att det är av intresse att vidareutveckla ett 
vindkraftsprojekt på ett område på Trolleholms Gods ägor. Förslaget innefattar 10 
vindkraftverk med vardera en höjd på cirka 200 meter. Det aktuella området ligger 
på gränsen mellan Eslövs och Svalövs kommuner vilket medför att fem 
vindkraftverk ligger inom Eslövs kommun och de andra fem i Svalövs kommun.

På grund av vindkraftverkens höjd och antal, är etableringen tillståndspliktig enligt 
Miljöbalken. Det är länsstyrelsen som beslutar om tillstånd. Kommunen har 
möjlighet att tillföra synpunkter under prövningsprocessen. Kommunen har även 
genom bestämmelsen om kommunal tillstyrkan möjlighet att tillstyrka eller avstyrka 
en vindkraftsetablering både före och under en prövningsprocess. Detaljerna för ett 
sådant beslut återfinns i utredningen och Vägledning om kommunal tillstyrkan.

Beslutsunderlag
 Kommunstyrelsens beslut § 5, 2021 Förfrågan om tillstyrkande för Projekt 

vindkraft Trolleholm, Eslövs kommun
 Förslag till beslut; gällande förfrågan om tillstyrkande för Projekt vindkraft 

Trolleholm, Eslövs kommun
 Utredning gällande förfrågan om tillstyrkande för Projekt vindkraft Trolleholm, 

Eslövs kommun
 Vindkraft Trolleholm, underlag Eslövs  2020-10-26
 Sammanfattning projekt Trolleholm vindkraft Eslövs 2020-10-26
 Vägledning om kommunal tillstyrkan slutlig version 2015-02-03

Beredning
Kommunledningskontoret anser att vindkraftsetableringen inte ska tillstyrkas då 
etableringen är planerad till ett område som i översiktsplanen är utsedd till tyst 
område. Vindkraftverken kommer alstra ljud som överskrider övre gränsen för tyst 
område och kommer att strida mot översiktsplanens intentioner gällande 
markanvändning.

Detta ställningstagande framgår också tydligt i översiktsplanen där det står att 
kommunen är positiv till etableringen av både större och mindre vindkraftparker men 
att nya vindkraftverk inte är lämpliga i opåverkade och tysta områden.
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Vidare så uppmanar översiktsplanen att tysta miljöer bör värnas med speciell hänsyn 
då dessa miljöer blir allt mer sällsynta. Tysta områden är viktiga att bevara och fyller 
en viktig funktion för såväl friluftsliv och rekreation som djurliv.

Om Eslövs kommun beslutar att tillstyrka föreslagna vindkraftsetableringen i detta 
skede, har kommunen endast möjlighet att lämna synpunkter till 
Miljöprövningsdelegationen i den fortsatta tillståndsprocessen och kommunen 
överlämnar yttersta beslutet om etableringen till Miljöprövningsdelegationen. 
Däremot om kommunen anser att tysta områden ska skyddas i enlighet med 
översiktsplanen, bör förslaget avstyrkas snarast för att inte misshushålla med EnBW 
Sverige AB:s och Miljöprövningsdelegationens resurser.

Kommunstyrelsen föreslår arr vindkraftsetableringen avstyrks.

Beslut
- Den föreslagna vindkraftsetableringen avstyrks då den skulle lokaliseras inom ett 
av översiktsplanen utpekat tyst område och ljudet från vindkraftverken skulle 
överstiga övre tillåtna ljudnivå för tyst område.

Beslutet skickas till 
EnBW Sverige AB
Trolleholms gods

Paragrafen är justerad
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§ 7 KS.2020.0473

Inriktningsbeslut rörande omfattning av projektet Hållbar avloppsrening 
(HAR) att behandlas av Eslövs kommunfullmäktige 

Ärendebeskrivning 
Förbundsstyrelsen inom VA SYD har den 15 oktober föreslagit förbundsfullmäktige 
att hemställa att kommunfullmäktige i Eslöv ger ett uppdrag med en utrednings- och 
tillståndsfas avseende bifogat förslag till projekt kring regional avloppsrening i ett 
växande Skåne. Projektet är sedan en tid igång inom VA SYD. Förbundsfullmäktige 
har därefter behandlat ärendet vilket framgår av ett följebrev från VA SYD:s 
förbundsdirektör.

Beslutsunderlag
 Kommunstyrelsens beslut § 6, 2021 Förslag till inriktningsbeslut rörande 

omfattning av projektet Hållbar avloppsrening (HAR) att behandlas av Eslövs 
kommunfullmäktige

 Förslag till beslut; Inriktningsbeslut rörande omfattning av projektet Hållbar 
avloppsrening (HAR)

 Inriktningsbeslut rörande omfattning av projektet Hållbar avloppsrening (HAR) 
att behandlas av Eslövs kommunsfullmäktige

 Inriktningsbeslut från tidigare sammanträde 2 oktober med protokollsanteckning 
från Eslövs kommun

 Följebrev till ärende om program Hållbar avloppsrening (HAR)
 Tjänsteskrivelse; Inriktningsbeslut om utökad samverkan om 

avloppsvattenrening (HAR)
 Bilaga 1. A WSP, Mätning av befolkningsprognos 2019-2050 Burlöv, Kävlinge, 

Lund, Staffanstorp och Svedala
 Bilaga 1 B  Prognos Malmö Extern halvmiljonstaden 2050
 Bilaga 1 C Antal invånare per kommun 31 december 2019
 Bilaga 2 Hållbar avloppsrening - En första beräkning av ekonomiska 

konsekvenser
 Bilaga 3. Malmö avloppstunnel - Underlag för beslut avseende eventuell 

tidigareläggning
 Bilaga 4 Gällande förbundsordning för VA-samverkan VA SYD
 Status avloppsrening i Eslöv

Beredning
Förslaget innebär att kommunernas samverkan om avloppsvattenrening utökas 
genom att regionala anläggningar bildas. Detta förslag innebär att Sjölundaverket i 
Malmö som är planerat att moderniseras och få ökad kapacitet även utökas för att ta 
emot avloppsvatten från ytterligare kommuner, främst Lund. Nuvarande 

15 ( 62 )



Sammanträdesprotokoll
2021-01-25

Kommunfullmäktige

Justerares signatur Utdragsbestyrkande

medlemskommuner Malmö, Lund, Burlöv och Lomma berörs. Staffanstorp, Svedala 
och Kävlinge kommuner erbjuds delta i projektet samt överväga ett framtida 
medlemskap. Styrning och kostnader fördelas mellan de kommuner som väljer att ge 
ett positivt beslut. Beslut kring förslaget till projekt kommer att behandlas i två steg i 
respektive kommunfullmäktige. Beslutstillfälle två är ett definitivt beslut om att 
fullfölja projektet och leder även fram till ett avtal. Eslövs kommun omfattas inte av 
förslaget till projekt enligt VA SYD på grund av geografiskt avstånd och att 
kommunen endast använder en mindre del av Ellingeverkets kapacitet. Ett privat 
företag svarar för huvuddelen.

Kommunledningskontoret som deltagit i processen sedan ungefär ett år tillbaka i 
tiden föreslår att kommunen ställer sig positiv till förslaget eftersom detta bland 
annat är kostnadseffektivt och innebär miljömässiga förbättringar för berörda 
kommuner.

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att besluta att VA SYD ges i uppdrag 
att tillsammans med medlemskommunerna fortsätta arbetet med utrednings- och 
tillståndsfasen för de regionala anläggningarna inom Hållbar avloppsrening i ett 
växande Skåne, på det sätt som beskrivs i ärendet, med anslutning av de kommuner 
som meddelar viljeinriktning om anslutning i enlighet med redovisat beslutsförslag.

Yrkanden
Catharina Malmborg (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut.

Beslut
- VA SYD ges i uppdrag att tillsammans med medlemskommunerna fortsätta arbetet 
med utrednings- och tillståndsfasen för de regionala anläggningarna inom Hållbar 
avloppsrening i ett växande Skåne, på det sätt som beskrivs i ärendet, med anslutning 
av de kommuner som meddelar viljeinriktning om anslutning i enlighet med 
redovisat beslutsförslag.

Beslutet skickas till 
VA SYD

Paragrafen är justerad
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§ 8 KS.2020.0493

Revidering av servicenämndens reglemente 

Ärendebeskrivning 
Servicenämnden har i beslut den 11 november 2020, § 167, föreslagit en ändring i 
nämndens reglemente vilken kommunfullmäktige nu har att ta ställning till.

Inom Serviceförvaltningen har en organisationsjustering genomförts och därför har 
ett förslag till revidering av reglementet för servicenämnden tagits fram för att 
innefatta samtliga verksamhetsområden.

Beslutsunderlag
 Kommunstyrelsens protokoll § 16, 2021 Revidering av servicenämndens 

reglemente
 Förslag till beslut; Revidering av servicenämndens reglemente
 Förslag till revidering av Servicenämndens reglemente, 23 oktober 2020
 Servicenämndens beslut § 167, 2020 Revidering av servicenämndens reglemente 

2020

Beredning
Servicenämnden föreslår att servicenämndens reglemente revideras med 
nedanstående verksamhetsområden tillagda i § 1 för att stämma överens med den 
organisation som är beslutad att gälla från och med 1 september 2020.

Förändringen innebär att flera av förvaltningens enheter inom fastighetsavdelningen 
och måltidsavdelningen lyfts ut som egna avdelningar. Fastighetsförvaltning, 
Byggprojekt, Fastighetsservice, Transportservice samt Lokalvård är nya avdelningar.

Serviceförvaltningens verksamhetsområden från och med 1 september 2020 är:
- Servicecenter – IT och Kontaktcenter
- Måltider
- Fastighetsförvaltning
- Fastighetsservice
- Byggprojekt
- Lokalvård
- Demokrati och Verksamhetsstöd – administrativ service
- Transportservice

Kommunledningskontoret har inget att invända mot de ändringar i servicenämndens 
reglemente som nämnden föreslår.
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Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige godkänner revideringen av 
reglemente för servicenämnden samt att det reviderade reglementet ska gälla från och 
med den 1 mars 2021.

Yrkanden
Johan Andersson (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut.

Beslut
- Revideringen av reglemente för servicenämnden godkänns.

- Det reviderade reglementet ska gälla från och med den 1 mars 2021.

Beslutet skickas till 
Servicenämnden
Eslövs kommuns författningssamling

Paragrafen är justerad
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§ 9 KS.2020.0504

Revidering av grävbestämmelser för allmän plats 2020 

Ärendebeskrivning 
Kommunfullmäktige antog i juni 2020 nya grävbestämmelser för grävning i allmän 
plats i Eslövs kommun. Bestämmelserna reglerar hur externa aktörer ska bedriva 
arbeten samt utföra återställning i kommunala gator och allmänna platser. Miljö- och 
samhällsbyggnadsnämnden har nu föreslagit några mindre justeringar i 
bestämmelserna samt att nämnden ges rätt att framöver utföra ändringar på 
delegation.

Beslutsunderlag
 Kommunstyrelsens beslut § 13, 2021 Förslag till revidering av grävbestämmelser 

för allmän plats
 Förslag till beslut; revidera grävbestämmelser för allmän plats i Eslövs kommun
 Miljö- och samhällsbyggnadsnämndens beslut § 180 ,2020 Revidering av 

grävningsbestämmelser för allmän plats
 Förslag till revidering av Grävbestämmelser för allmän plats.
 Förslag till revidering av grävbestämmelser för allmän plats

Beredning
Miljö- och samhällsbyggnadsnämnden har föreslagit att nuvarande grävbestämmelser 
ändras i avsnitt 6.1 samt tabell 6.1.

Nämnden föreslår ett förtydligande kring återställning av beläggning på gång- och 
cykelvägar: På gång- och cykelvägar ska hela bredden återställas oavsett schaktbredd 
och ålder på toppbeläggning.

Vidare föreslås att en ny mening kring återställning av asfaltbeläggning läggs till 
med lydelsen: Om toppbeläggning är nyare än 5 år gäller att på gångbanor och 
cykelvägar ska hela bredden asfalteras samt att på körbanor ska minst halva bredden 
asfalteras.

Efter genomgång av de föreslagna justeringarna tillsammans med personal på Miljö 
och Samhällsbyggnad kan det konstateras att den föreslagna nya meningen är 
överflödig. Tidigare i avsnitt 6.1 föreskrivs att minst en körbanebredd alltid ska 
återställas, oberoende av ålder på beläggning. Detsamma gäller gång- och cykelbanor 
där hela bredden alltid ska återställas.

Vad gäller förtydligandet kring återställning av asfaltbeläggning på gång- och 
cykelbanor föreslår Kommunledningskontoret i samråd med Miljö och 
Samhällsbyggnad att ordet toppbeläggning ändras till beläggning med lydelsen: På 
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gång- och cykelvägar ska hela bredden återställas oavsett schaktbredd och ålder på 
beläggning. De justeringar som föreslås i tabell 6.1 tillstyrks. Även miljö- och 
samhällsbyggnadsnämndens förslag att mindre ändringar i bestämmelserna bör 
kunna genomföras på delegation tillstyrks.

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar 
att Kommunledningskontorets förslag till reviderade Grävbestämmelser för allmän 
plats antas att gälla från och med den 1 mars 2021 samt att miljö- och 
samhällsbyggnadsnämnden får delegation att göra mindre ändringar i 
Grävbestämmelser för allmän plats.

Beslut
- Kommunledningskontorets förslag till reviderade Grävbestämmelser för allmän 
plats antas att gälla från och med den 1 mars 2021.

- Miljö- och samhällsbyggnadsnämnden får delegation att göra mindre ändringar i 
Grävbestämmelser för allmän plats.

Beslutet skickas till 
Miljö- och samhällsbyggnadsnämnden
Eslövs kommuns författningssamling

Paragrafen är justerad
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§ 10 KS.2020.0458

Revidering av taxa för prövning och tillsyn enligt miljöbalken samt taxa 
för prövning och offentlig kontroll inom livsmedel och foder 

Ärendebeskrivning 
Taxan för prövning och tillsyn enligt miljöbalken och taxa för prövning och offentlig 
kontroll inom livsmedel och foder är i behov av revidering. Även timavgiften 
behöver korrigeras. Miljö- och samhällsbyggnadsnämnden har inkommit med ett 
förslag till revidering av taxan.

Timavgift för prövning och tillsyn enligt miljöbalken samt timavgift för prövning 
och offentlig kontroll inom livsmedel och foder behöver korrigeras på grund av ett 
ökat behov av kostnadstäckningsgrad samt för att anpassa timavgiften till dagens 
kostnader för förvaltningen och miljöavdelningen. Förslag på ny timavgift är 1 100 
kronor gällande prövning och tillsyn enligt miljöbalken och 1 200 kronor för 
prövning och offentlig kontroll inom livsmedel och foder.

Gällande taxan för prövning och tillsyn enligt miljöbalken så är det taxebilaga 1 som 
behöver revideras avseende de fasta avgifterna som ska baseras på den tid 
handläggningen tar i genomsnitt inom olika tillsynsområden. Det finns även en del 
tillsynsområden som tidigare haft timavgift och som nu föreslås ska ha en fast avgift. 
De fasta avgifterna utgår utifrån nytt förslag på timavgift. En del texter har ändrats, 
tagits bort och/eller delats upp.

Utöver dessa ändringar har vissa mindre redaktionella ändringar och förenklingar 
utförts. Det reviderade taxeförslaget baseras, såsom tidigare, på underlag framtaget 
av Sveriges Kommuner och Regioner.

Taxa för prövning och offentlig kontroll inom livsmedel och foder ändras endast 
avseende timavgiftens storlek.

Beslutsunderlag
 Kommunstyrelsens beslut § 12, 2021 Förslag till revidering av taxa för prövning 

och tillsyn enligt miljöbalken samt taxa för prövning och offentlig kontroll inom 
livsmedel och foder

 Förslag till beslut; Revidering av taxa för prövning och tillsyn enligt miljöbalken 
samt taxa för prövning och offentlig kontroll inom livsmedel och foder

 Eslövs kommuns författningssamling nr. 25A, 2020
 Taxebilaga 1. Eslövs kommuns författningssamling nr. 25A
 Bilaga 1. Tabellsamling; taxa för kontroll inom livsmedel och foder
 Taxebilaga 2 Avgiftsklasser för miljöfarlig verksamhet och 

hälsoskyddsverksamheter
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 Taxebilaga 3 Riskbedömning
 Tabell med beskrivning av förändring i taxebilaga 1.
 Eslövs kommun författningssamling Flik25D 2020

Beredning
För att räkna ut kostnadstäckningsgrad delar man tillsynsintäkter med 
bruttokostnaden. Miljösamverkan Skåne har en arbetsgrupp som arbetar med 
nyckeltal för miljöförvaltning. Ett av nyckeltalen handlar om självfinansieringsgrad 
för miljöbalkstillsynen, där man anger vad som bör ingå i underlaget för 
bruttokostnaderna. Vid korrigering av timavgifterna har underlaget för timavgiften 
baserats på de poster Miljösamverkan Skåne har tagit fram. Vid framräkning av de 
nya timavgifterna har kostnader som är gemensamma för Miljö och 
Samhällsbyggnad delats på antalet anställda inom förvaltningen. En del poster har 
kunnat härledas direkt till miljöavdelningen.

Avseende revidering av taxebilaga 1 omfattar ändringar fasta avgifter inom 
tillsynsområden där handläggningstiden bedöms ta längre tid än vad den fasta 
avgiften täcker i nuläget. Det finns även något tillsynsområde där den fasta avgiften 
har sänkts för att den ska stämma med bedömd handläggningstid. En del 
tillsynsområden som tidigare haft timavgift föreslås nu att de ska ha en fast avgift. En 
fast avgift är tydlig gentemot verksamhetsutövare eller medborgaren vad 
handläggningen kommer att kosta och minskar det administrativa arbetet för 
miljöavdelningen. Enligt kommunens övergripande mål ska man underlätta för såväl 
nyföretagande som befintligt näringsliv. Tydlighet i taxan i form av fasta avgifter är 
ett steg i rätt riktning.

Enligt 27 kap 1§ miljöbalken (SFS 1998:808) får kommunen ta ut avgift för 
kostnader i samband med prövning och tillsyn enligt miljöbalken.

Enligt livsmedelslag (2006:804) får kommunen ta ut avgift för kostnader för offentlig 
kontroll, prövning och registrering.

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att taxa för tillsyn och 
prövning enligt miljöbalken med tillhörande bilagor godkänns och att taxan ska gälla 
från och med den 1 mars 2021. Vidare föreslår kommunstyrelsen att 
kommunfullmäktige beslutar att taxa för prövning och offentlig kontroll inom 
livsmedel och foder med tillhörande bilagor fastställs och att taxan ska gälla från och 
med den 1 mars 2021. Slutligen föreslår kommunstyrelsen att kommunfullmäktige 
beslutar att de korrigerade timavgifterna fastställs och att timavgiften ska gälla från 
och med den 1 mars 2021.
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Yrkanden
Bengt Andersson (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut.

Beslut
- Taxa för tillsyn och prövning enligt miljöbalken med tillhörande bilagor godkänns. 
Taxan ska gälla från och med den 1 mars 2021.

- Taxa för prövning och offentlig kontroll inom livsmedel och foder med tillhörande 
bilagor fastställs. Taxan ska gälla från och med den 1 mars 2021

- De korrigerade timavgifterna fastställs. Timavgiften ska gälla från och med den 1 
mars 2021.

Beslutet skickas till 
Miljö- och samhällsbyggnadsnämnden
Eslövs kommuns författningssamling

Paragrafen är justerad
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§ 11 KS.2020.0459

Revidering av plan- och bygglovstaxa 2020 

Ärendebeskrivning 
Den 2 maj 2011 trädde den nya plan- och bygglagen i kraft och en ny taxa togs fram 
inför lagändringen. Föreliggande förslag är en revidering av gällande taxa.

Beslutsunderlag
 Kommunstyrelsens beslut § 15, 2021 Revidering av plan- och bygglovstaxa
 Förslag till beslut; Revidering av plan- och bygglovstaxa
 Förslag till plan- och bygglovstaxa reviderad 21 oktober 2020 att börja gälla 1 

januari 2021
 Miljö- och samhällsbyggnadsnämndens beslut § 162, 2020 Förslag till reviderad 

Plan- och bygglovstaxa 2020

Beredning
Miljö- och samhällsbyggnadsnämnden har tagit fram ett förslag till en revidering av 
plan- och bygglovstaxan i syfte att korrigera och tillhandahålla ett tydligare 
taxaunderlag som kommer att ge Eslövs kommun bättre stöd i beräkning av 
bygglovstaxan.

Ytterligare förklaring till förslaget finns att läsa i miljö- och 
samhällsbyggnadsnämndens beslut § 162, 2020.

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige med stöd av 12 kapitlet 10 § plan- 
och bygglagen (2010:900) antar taxa för prövning enligt plan- och bygglagen 
inklusive kart- och mättaxa, att gälla från den 1 mars 2021.

Yrkanden
Bengt Andersson (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut.

Beslut
- Med stöd av 12 kapitlet 10 § plan- och bygglagen (2010:900) antas taxa för 
prövning enligt plan- och bygglagen inklusive kart- och mättaxa, att gälla från den 1 
mars 2021.

Beslutet skickas till 
Miljö- och samhällsbyggnadsnämnden
Eslövs kommuns författningssamling

Paragrafen är justerad
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§ 12 KS.2019.0520

Införande av gruppledararvode 

Ärendebeskrivning 
I budget för 2020 avsattes 500 000 kronor avsett för att arvodera gruppledare för 
politiska partier som inte innehar kommunalrådspost. Här föreslås en princip för 
fördelning av arvodet som bygger på att samtliga partier, som inte innehar 
kommunalrådspost, får en fast summa som fördelas lika samt ytterligare en summa 
som bygger på antal mandat i kommunfullmäktige.

Beslutsunderlag
 Kommunstyrelsens protokoll § 19, 2021 Förslag till införande av 

gruppledararvode
 Kommunstyrelsens arbetsgivarutskotts beslut § 52, 2020 Förslag till införande av 

gruppledararvode
 Förslag till beslut; Införande av gruppledararvode
 Utredning om införande av gruppledararvode
 Reglemente om ekonomiska förmåner förtroendevalda - Gruppledararvode
 Års- och timarvoden för förtroendevalda i Eslövs kommun - Gruppledararvode

Beredning
För att göra en enkel värdesäkring av arvodet föreslås att det totala arvodet 
värdemässigt knyts till arvodet för kommunalråd. Arvodet för kommunalråd är i 
dagsläget 735 900 kronor (före 2020-års uppräkning). Förslaget är att 50 procent av 
kommunalråds arvode fördelas till gruppledare i kommunfullmäktige. Arvodet för 
fördelning blir då 367 950 kr. Efter uppräkning med PO-tillägg för förtroendevalda 
på 35 procent blir totalkostnaden 496 000 kronor, vilket är inom ramen för budget.

5 000 kronor föreslås att fördelas lika mellan samtliga partier (som inte innehar 
kommunalrådspost), resterande summa fördelas proportionerligt utifrån antal mandat 
i kommunfullmäktige. Med aktuell mandatfördelning i fullmäktige blir det 
proportionerliga arvodet 12 516 kronor per mandat.

Regler för vad arvodet ska omfatta, hur det ska betalas ut, hur frånvaro från 
uppdraget ska hanteras etcetera tillförs Reglemente om ekonomiska förmåner för 
förtroendevalda.

I utredning om införande av gruppledararvode finns mer detaljer om förslaget.

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar enligt följande:

- I Reglemente om ekonomiska förmåner för förtroendevalda, i enlighet 
med förslaget, införs en ny bestämmelse om gruppledararvode. Gruppledararvodet 

25 ( 62 )



Sammanträdesprotokoll
2021-01-25

Kommunfullmäktige

Justerares signatur Utdragsbestyrkande

motsvarar 50 procent av arvodet för kommunstyrelsens ordförande att fördelas till de 
gruppledare i kommunfullmäktige vars partier inte innehar kommunalrådspost. 
Samtliga gruppledare erhåller ett arvode på 5 000 kronor och övrig del av medlen för 
gruppledararvode fördelas proportionerligt utifrån antal mandat i 
kommunfullmäktige.

- I bilagan till reglementet "Års- och timarvoden för förtroendevalda i Eslövs 
kommun" fastställs belopp för gruppledararvode i enlighet med förslaget, till 
5 000 kronor i fast arvode. För år 2021 fastställs det rörliga arvodet till 12 516 kronor 
per mandat i kommunfullmäktige.

- Ändringarna gäller från och med den 1 januari 2021.

Yrkanden
Johan Andersson (S), Fredrik Ottesen (SD) och Bertil Jönsson (C) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag till beslut.

Lars Holmström (V) yrkar att gruppledararvodena ska vara jämlika med 20 000 
kronor/år till samtliga åtta gruppledare och att resterande del av budgeterade 500 000 
kronor - exklusive PO-tillägg på 56 000 kronor - fördelas med 35 500 kronor/parti 
och år. Vidare motivering finns i bilagda skriftliga yrkande.

Lars Holmström (V) yrkar vidare avslag till kommunstyrelsens förslag till beslut.

Beslutsgång
Ordförande ställer proposition på yrkandena och finner att kommunfullmäktige 
beslutar i enlighet med kommunstyrelsens förslag till beslut.

Beslut
- I Reglemente om ekonomiska förmåner för förtroendevalda, i enlighet 
med förslaget, införs en ny bestämmelse om gruppledararvode. Gruppledararvodet 
motsvarar 50 procent av arvodet för kommunstyrelsens ordförande att fördelas till de 
gruppledare i kommunfullmäktige vars partier inte innehar kommunalrådspost. 
Samtliga gruppledare erhåller ett arvode på 5 000 kronor och övrig del av medlen för 
gruppledararvode fördelas proportionerligt utifrån antal mandat i 
kommunfullmäktige.

- I bilagan till reglementet "Års- och timarvoden för förtroendevalda i Eslövs 
kommun" fastställs belopp för gruppledararvode i enlighet med förslaget, till 
5 000 kronor i fast arvode. För år 2021 fastställs det rörliga arvodet till 12 516 kronor 
per mandat i kommunfullmäktige.

- Ändringarna gäller från och med den 1 januari 2021.
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Reservationer

Ledamöterna i Vänsterpartiet och Miljöpartiet reserverar sig mot beslutet till förmån 
för Lars Holmströms (V) yrkande.

Beslutet skickas till 
Gruppledarna för de politiska partierna
Eslövs kommunala författningssamling
HR-avdelningen

Paragrafen är justerad
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§ 13 KS.2020.0083

Besvarande av motion från Benjamin Ülger (KD) - Motion angående 
undervisning 

Ärendebeskrivning 
Benjamin Ülger (KD) har i sin motion angående undervisning yrkat att 
kommunfullmäktige beslutar om att arbeta fram lättförståeliga handlingsplaner och 
åtgärdsprogram inom disciplinära åtgärder som regleras i skollagen för alla 
skolnivåer inklusive organisationen som helhet inom Eslövs kommunala skolor. I 
motionen framkommer även yrkanden om att kommunfullmäktige ska besluta att alla 
disciplinära åtgärder, enligt motionens intentioner, kontinuerligt redovisas och att 
skolorna i sammanhanget redogör för hur de arbetar och för vilka insatser som görs 
för att nå upp till trygghet, studiero och god gemenskap.

Beslutsunderlag
 Kommunstyrelsens protokoll § 22 Förslag till yttrande över motion från 

Benjamin Ülger (KD) - Motion angående undervisning
 Förslag på beslut; Förslag till svar på motion angående undervisning från 

Benjamin Ülger (KD)
 Gymnasie- och vuxenutbildningsnämndens beslut §90,2020 - Yttrande över 

motion angående undervisning
 Barn- och familjenämndens beslut § 127, 2020 Yttrande över motion angående 

undervisning
 Kommunfullmäktiges beslut § 23 2020 Remittering av motion från Benjamin 

Ülger (KD) Motion angående undervisning
 Motion från Benjamin Ülger (KD)

Beredning
Bakgrunden till motionen angående undervisning är att Benjamin Ülger (KD) inte 
anser att ordningsregler och disciplinära åtgärder är en del av vardagen inom 
skolorna i Eslöv. Han lyfter fram vikten av att fokusera på de första stegen i den 
disciplinära åtgärdstrappan i nära samarbete med vårdnadshavarna för att undvika att 
eleven blir omplacerad till en annan skola. Som stöd till yrkandena anförs 5 kap. 
skollagen (2010:800) och artiklarna 3 och 28 i barnkonventionen. Den förstnämnda 
artikeln avhandlar principen om barnets bästa och den sistnämnda handlar om barns 
rätt till utbildning och den inkluderar perspektivet om disciplin i skola.

Den 24 februari 2020 fattade kommunfullmäktige beslut om att remittera motionen 
till barn- och familjenämnden och gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden.
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Barn- och familjenämnden och gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden har 
kommit in med yttranden i ärendet. I yttrandena, som har exakt samma innehåll, 
lyfter nämnderna fram att skolans personal och huvudmannen redan använder sig av 
ett tydligt stödmaterial som är utarbetat av Skolverket. Förvaltningen Barn och 
Utbildning har därutöver tagit fram ett blankettmaterial för att dokumentera beslut 
om olika disciplinära åtgärder. Blanketten sparas sedan tillsammans med övrig 
dokumentation för eleven i fråga. Mot bakgrund av dessa insatser ser barn- och 
familjenämnden och gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden inget behov av att ta 
fram en lokal handlingsplan eller riktlinjer inom disciplinära åtgärder.

Vad gäller förslaget om ytterligare statistikföring ställer barn- och familjenämnden 
och gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden sig tveksamma till om den eventuella 
nyttan skulle motsvara den arbetsinsats som skulle krävas av skolorna. Detta skulle 
uppta tid och resurser från kärnverksamhet. Skolornas resultat och arbete kring 
trygghet redovisas redan årligen till gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden. 
Nämnderna anför därför att beslut om ändringar i vad som ska följas upp och 
redovisas i så fall bör fattas på denna instans.

Kommunledningskontoret har inget ytterligare att tillägga än det som anförts av 
nämnderna. Det som däremot kan kommenteras är de insatser som ytterligare 
statistikföring skulle kräva. Precis som barn- och familjenämnden och gymnasie- och 
vuxenutbildningsnämnden lyfter skulle den utökade statistikföringen uppta tid och 
resurser från skolornas viktiga kärnverksamhet. Även denna insats behöver därför 
ställas mot samma artiklar i barnkonventionen som åberopas som stöd för motionen.

Kommunledningskontoret antog barn- och familjenämndens och gymnasie- och 
vuxenutbildningsnämndens yttranden som sitt eget och översände detta till 
kommunstyrelsen. Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att 
motionen ska anses besvarad.

Yrkanden
David Westlund (S) och Madeleine Atlas (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens 
förslag till beslut.

Samuel Estenlund (KD), Ted Bondesson (SD) och Fredrik Ottesen (SD) yrkar bifall 
till motionen.

Beslutsgång
Ordföranden ställer proposition på yrkandena och finner att kommunfullmäktige 
beslutar i enlighet med kommunstyrelsens förslag till beslut.
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Beslut
- Motionen från Benjamin Ülger (KD) om undervisning anses besvarad.

Reservationer
Ledamöterna i Kristdemokraterna och Sverigedemokraterna reserverar sig mot 
beslutet till förmån för sina egna yrkanden.

Beslutet skickas till 
Benjamin Ülger (KD)
Barn- och familjenämnden
Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden

Paragrafen är justerad
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§ 14 KS.2019.0563

Besvarande av motion från Madeleine Atlas (C) - Motion gällande 
hundrastgård 

Ärendebeskrivning 
Kommunfullmäktige har remitterat en motion från Madeleine Atlas (C) till miljö- 
och samhällsbyggnadsnämnden för yttrande. I motionen föreslås att kommunen 
omgående planerar att bygga en första hundrastgård någonstans i centrala Eslöv. När 
hundrastgården varit i funktion ett tag föreslås att man tar en förnyad diskussion om 
det finns behov av att gå vidare med fler. Enligt tidigare uträkning kostar en 
hundrastgård cirka 160 000 kronor och cirka 10 000 kronor i årligt underhåll.

Beslutsunderlag
 Kommunstyrelsens beslut § 21, 2021 Förslag till yttrande över motion från 

Madeleine Atlas (C) - Motion gällande hundrastgård
 Förslag till beslut; Förslag till yttrande över motion från Madeleine Atlas (C) om 

inrättande av hundrastgård
 Miljö- och samhällsbyggnadsnämndens beslut § 156, 2020 Yttrande över motion 

från Madeleine Atlas (C) om  inrättande av hundrastgård
 Kommunfullmäktiges beslut §149 2019 Remittering av motion från Madeleine 

Atlas (C) om inrättande av hundrastgård
 Motion från Madeleine Atlas (C) - Motion gällande hundrastgård

Beredning
Ämnet hundrastgårdar behandlades senast i miljö- och samhällsbyggnadsnämnden 9 
december 2015. I beslutet framgår det att nämnden godkänner utredningen och låter 
den ligga till grund för budgetarbetet 2017 och framåt. Under åren som har gått sedan 
beslutet blev taget har inga hundrastgårdar planerats in i budget och inga har blivit 
byggda.

Utredningen som gjordes 2015 redovisar lagar, kostnader och placeringar både i 
Eslövs tätort samt i byarna. Placeringarna kan eventuellt behöva justeras med hänsyn 
till utbyggnaden av bostäder i en del områden.

Det som inte belyses i utredningen angående hundrastgårdar, men som miljö- och 
samhällsbyggnad i sitt yttrande över remissen väljer att lyfta som det huvudsakliga 
argumentet för att inte verkställa tidigare fattat beslut, är att dessa kan bli sanitära 
olägenheter både för hundarna, hundägarna och för driftspersonal eftersom det finns 
risk för att inte all hundavföring i hundrastgården kommer att plockas upp. 
Arbetsmiljön för driftpersonalen i samband med skötsel av hundrastgården, till 
exempel gräsklippning, är något som bör beaktas i samband med beslut. Det är även 
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stor risk, menar miljö- och samhällsbyggnad att sjukdomar sprids mellan hundar då 
många besöker samma plats. Smitta kan ske via direktkontakt, luftsmitta samt via 
smittad avföring till nos. Miljöer där många hundar samlas innebär en ökad risk för 
infektioner. Miljö- och samhällsbyggnad framför slutligen att det kan bli störningar 
för intilliggande fastigheter om hundarna skäller.

Miljö- och samhällsbyggnadsnämnden föreslår kommunstyrelsen att avslå motionen, 
med motiveringen ovan.

Kommunledningskontoret vill å sin sida framhålla den växande hundhållningen inom 
kommunen men också i hela landet. Enligt Jordbruksverkets hundregister 2019, 
fanns det 4 654 hundar i Eslövs kommun vilket är en ökning med 59 hundar från 
föregående år. 2019 fanns det 143 009 hundar i hela Skåne. I flera skrivelser från 
medborgare finns en önskan om att rasta sin hund inom ett ordnat område och i 
dagsläget finns det varken någon hundrastgård eller hundrastplats i kommunen. En 
hundrastgård är en inhägnad yta och en hundrastplats är ett större grönområde utan 
stängsel, som inte kräver att hunden ska vara kopplad.

Enligt utredningen som gjordes 2015, kostar en hundrastgård cirka 80 kronor per 
kvadratmeter att anlägga och den årliga driftskostnaden är cirka 5 kronor per 
kvadratmeter. Utredningen föreslår även flera platser i kommunen som kan vara 
lämpliga för ändamålet.

Vidare anser Kommunledningskontoret att folkhälsoaspekten ska belysas. 
Hundrastgårdar och hundrastplatser förmodas ha positiva effekter på folkhälsan 
eftersom de i många städer och orter fungerar som viktiga träff- och målpunkter för 
hundägare. Hundrastområden främjar utevistelse och motion, samtidigt som de 
skapar nya mötesplatser för både människor och djur. Sociala träffpunkter stärker 
den sociala hållbarheten inom kommunen samt bidrar till att motverka ensamhet.

Kommunledningskontoret anser, liksom miljö- och samhällsbyggnadsnämnden att 
motion bör avslås, men med en helt annorlunda motivering. 
Kommunledningskontoret vill, med hänvisning till utredningen som genomfördes 
2015, där miljö- och samhällsbyggnadsnämnden beslutade att godkänna utredningen 
samt låta den ligga till grund för budgetarbetet 2017 och framåt, uppmana miljö- och 
samhällsbyggnadsnämnden att beakta redan fattat beslut och att utredningen ska 
beaktas i förvaltningens interna budgetarbete.

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att avslå motionen då det redan finns 
ett godkänt beslut samt uppmana miljö- och samhällsbyggnadsnämnden att beakta 
redan fattat beslut.

32 ( 62 )



Sammanträdesprotokoll
2021-01-25

Kommunfullmäktige

Justerares signatur Utdragsbestyrkande

Yrkanden
Madeleine Atlas (C), Lars Holmström (V) och Fredrik Ottesen (SD) yrkar bifall till 
motionen.

Johan Andersson (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut.

Beslutsgång
Ordförande ställer proposition på yrkandena och finner att kommunfullmäktige 
beslutar i enlighet med kommunstyrelsens förslag till beslut.

Beslut
- Motionen från Madeleine Atlas (C) om inrättande av hundrastgård avslås, med 
motiveringen att det redan finns ett godkänt beslut.

- Miljö- och samhällsbyggnadsnämnden uppmanas att beakta redan fattat beslut och 
att utredningen ska beaktas i förvaltningens interna budgetarbete

Beslutet skickas till 
Madeleine Atlas (C)
Miljö- och samhällsbyggnadsnämnden

Paragrafen är justerad
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§ 15 KS.2019.0207

Besvarande av motion från Bertil Jönsson (C) och Madeleine Atlas (C) - 
Ta fram ett byaprogram för byarna i Eslövs kommun 

Ärendebeskrivning 
Bertil Jönsson (C) och Madeleine Atlas (C) har till kommunfullmäktige lämnat in en 
motion om att Eslövs kommun ska påbörja arbetet med att ta fram ett byaprogram för 
byarna. Motionen har av kommunfullmäktige remitterats till kommunstyrelsen för 
besvarande, efter hörande av Kultur och Fritid.

I motionen anges det att fokus på byarna är ett arbete som handlar om att lägga fokus 
på framförallt hur den fysiska miljön i byarna kan utvecklas, i dialog med de som bor 
i byarna. Syftet är att identifiera vilka fysiska åtgärder som kan göras i byarna för att 
öka attraktiviteten, trivseln, tillgängligheten med mera. Vidare är syftet att detta görs 
tillsammans med de som bor i byarna.

Motionen yrkar på att kommunfullmäktige ger uppdrag till kommunstyrelsen att 
påbörja arbetet med ett byaprogram. I detta ska det presenteras en kort 
sammanfattning av dialogen ovan och vad som framkommit i den samt en lista med 
förslag på åtgärder. I listan redovisas till varje förslag kostnad där det är möjligt, 
tidplan och vem som är ansvarig. Denna prioriteringslista innebär inte ett 
genomförandekrav för kommunen eller någon annan aktör, utan listan fungerar som 
ett underlag för kommunens fortsatta arbete. Byaprogrammet ska vara lätt att förstå 
och lätt att använda. Byaprogrammet tas upp till kommunfullmäktige för 
godkännande. När byaprogrammen är klara och godkända av kommunfullmäktige 
går de in som underlag i den nämnd eller styrelse som har ansvar för dessa frågor.

Beslutsunderlag
 Kommunstyrelsens beslut § 20, 2021 Förslag till yttrande över motion från Bertil 

Jönsson (C) och Madeleine Atlas (C) - Ta fram ett byaprogram för byarna i 
Eslövs kommun

 Förslag till beslut; Yttrande över motion från Bertil Jönsson (C) och Madeleine 
Atlas (C) - Ta fram ett byaprogram för byarna i Eslövs kommun

 Kommunfullmäktiges beslut § 54, 2019 Remittering av motion från Bertil 
Jönsson (C) och Madeleine Atlas (C) - Ta fram ett byaprogram för byarna i 
Eslövs kommun

 Motion från Bertil Jönsson (C) och Madeleine Atlas (C) - Ta fram ett 
byaprogram för byarna i Eslövs kommun
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Beredning
I kommunens vision framgår det att Eslövs kommun ska driva ”en effektiv och 
framtidsorienterad organisation med medborgarna i fokus”. Ett av inriktningsmålen 
är också ”Attraktiva och trygga miljöer i staden, byarna och på landsbygden där man 
trivs och utvecklas”. För att uppnå detta så har kommunen ett system för 
medborgarförslag (e-förslag), kommunalråden träffar byalagen regelbundet och i 
planarbetet sker lagstadgade samråd. Resultatet av dessa dialoger återfinns i till 
exempel översiktsplanen, fördjupade översiktsplaner, kulturmiljöinventeringar och så 
vidare.

I Eslövs kommuns vision finns även uppdragen ”Inför stöd till utveckling i byarna”, 
”Förbättra medborgarnas möte med kommunen” och ”Satsa på digitalisering och nya 
arbetssätt”. Eslövs kommun har därför bland annat initierat ”Medborgardialog på 
landsbygden” där 1,5 miljoner kronor per år används till projektförslag som aktörer 
på landsbygden initierar.

Kommunledningskontoret har skapat en webbsida 
(https://eslov.se/kommunpolitik/politik-och-demokrati/landsbygdsutveckling/) där 
bybor kan inkomma med förslag samt rösta på förslagen. Webbsidan lanserades i 
slutet av oktober 2020 och förslag inkom redan från dag ett.

Kommunledningskontoret föreslår att motionen avslås då det redan fortlöper en 
dialog med byborna och ett dokumenterat tillvaratagande av synpunkter sker vilket 
ger en likvärdig effekt som motionens förespråkade byaprogram.

Innehållet i detta yttrande har avstämts med förvaltningschefen för Kultur och Fritid.

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige avslår motionen från Bertil 
Jönsson (C) och Madeleine Atlas (C) om att ta fram ett byaprogram för byarna i 
Eslöv.

Yrkanden
Bertil Jönsson (C), Samuel Esterlund (KD), Lars Holmström (V) och Annette 
Linander (C) yrkar att motionen ska anses besvarad.

Sven-Olov Wallin (L), Fredrik Ottesen (SD) och Johan Andersson (S) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag till beslut.

Beslutsgång
Ordföranden ställer proposition på yrkandena och finner att kommunfullmäktige 
beslutar i enlighet med kommunstyrelsens förslag till beslut.
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Beslut
- Motionen från Bertil Jönsson (C) och Madeleine Atlas (C) om att ta fram ett 
byaprogram för byarna i Eslöv avslås.

Reservationer
Ledamöterna i Centerpartiet reserverar sig mot förslaget till förmån för eget yrkande.

Beslutet skickas till 
Bertil Jönsson (C) och Madeleine Atlas (C)

Paragrafen är justerad
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§ 16 KS.2019.0237

Besvarande av motion från Lars Ahlfors (MP) - Satsning på 
nyetablerade datorspelsföretag 

Ärendebeskrivning 
Kommunfullmäktige har remitterat till kommunstyrelsen att inkomma med yttrande 
avseende en motion från Lars Ahlfors (MP) om en kommunal satsning på 
nyetablerade datorspelsföretag.

Beslutsunderlag
 Kommunstyrelsens beslut § 30, 2021 Förslag till yttrande över motion från Lars 

Ahlfors (MP) - Satsning på nyetablerad datorspelsföretag
 Förslag till beslut; Yttrande på motion från Lars Ahlfors (MP) om satsning på 

nyetablerade datorspelsföretag
 Kommunfullmäktiges beslut § 64, 2019 Remittering av motion från Lars Ahlfors 

(MP) - Satsning på nyetablerad datorspelsföretag
 Motion från Lars Ahlfors (MP) - Satsning på nyetablerad datorspelsföretag

Beredning
Att skapa förutsättning för nystartade företag att kunna växa och utvecklas är en 
prioriterad fråga för Eslövs kommun. Det är viktigt att arbeta för att skapa 
förutsättningar för nya branscher att växa fram vid sidan om befintliga och mer 
tongivande näringar i kommunen. Det är också viktigt att kommunen drar nytta av 
och stärker samarbetet med klusterbildningar, högre lärosäten och 
forskningsanläggningar i regionen. Trots detta anser Kommunledningskontoret att 
det idag inte finns några direkta kopplingar eller miljöer som på ett naturligt sätt 
skulle skapa goda förutsättningar för ett framgångsrikt arbete med att göra Eslöv till 
en profilerad och attraktiv kommun för nya dataspelsföretag att bedriva verksamhet i.

Lars Ahlfors (MP) nämner Skövde som ett framgångsrikt exempel på hur en mindre 
kommun kan lyckas med att etablera sig som en tongivande aktör inom en bransch 
som i huvudsak annars förknippas med större städer. I sammanhanget är det 
emellertid viktigt att påpeka att Högskolan i Skövde utgör en mycket viktig grogrund 
för näringens framväxt och betydelse i kommunen. Högskolan ses som ett av norra 
Europas viktigaste lärosäten för utbildning och forskning inom dataspelsutveckling 
med sju utbildningsprogram, över 30 disputerade forskare och väl utvecklade 
internationella samarbeten inom fältet med hälften av samtliga studenter i Sverige 
som studerar dataspel. Detta skapar helt unika villkor som är omöjliga att uppnå även 
med de förslag som Lars Ahlfors (MP) föreslår. Efter genomgång av motionen har 
Kommunledningskontoret valt att föreslå kommunfullmäktige att avslå motionen.
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Kommunstyrelsen instämmer med Kommunledningskontoret avseende att motionen 
föreslås avslås.

Beslut
- Motionen från Lars Ahlfors (MP) om satsning på nyetablerade datorspelsföretag 
avslås.

Beslutet skickas till 
Lars Ahlfors (MP)

Paragrafen är justerad
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§ 17 KS.2019.0504

Besvarande av motion från Lars Ahlfors (MP) - Nej till transfetter i 
Eslövs kommun 

Ärendebeskrivning 
Lars Ahlfors (MP) har i sin motion "Nej till transfetter i Eslövs kommun" föreslagit 
kommunfullmäktige att besluta att genomföra en livsmedelsinventering för att 
kontrollera hur stora mängder av industriellt framställda transfettsyror som får 
serveras eller säljas inom kommunens verksamheter. Lars Ahlfors (MP) föreslår även 
att kommunfullmäktige ska anta en policy om att säkerställa att inga livsmedel 
innehållande industriellt framställda transfettsyror får serveras eller säljas inom 
kommunens verksamheter. Som stöd till motionen framhäver Lars Ahlfors (MP) 
studier som påtalar att ett högt intag av transfetter kan påverka hälsan. Enligt den 
omvärldsbevakning som gjorts av Lars Ahlfors (MP) har Danmark och USA infört 
begränsningar av transfetter – i Danmark ska det ha införts en gräns på högst 2 gram 
industriellt framställda transfettsyror per 100 gram fett i livsmedel. Lars Ahlfors 
(MP) tar även upp att enstaka svenska kommuner har stoppat farliga transfetter.

Beslutsunderlag
 Kommunstyrelsens beslut § 26, 2021 Förslag till yttrande över motion från Lars 

Ahlfors (MP) - Nej till transfetter i Eslövs kommun
 Förslag till beslut; Förslag till svar på motion från Lars Ahlfors (MP) om nej till 

transfetter i Eslövs kommun
 Servicenämndens beslut § 152, 2020 Yttrande över motion från Lars Ahlfors 

(MP) - Nej till transfetter i Eslövs kommun
 Kommunfullmäktiges beslut §130 2019 Remittering av motion från Lars Ahlfors 

(MP) - Nej till transfetter i Eslövs kommun
 Motion från Lars Ahlfors (MP) Nej till transfetter i Eslövs kommun

Beredning
Frågan om transfetter har länge diskuterats på såväl global som nationell nivå av just 
de skäl som Lars Ahlfors (MP) lyfter fram i sin motion. Ett resultat av detta är 
emellertid att mängden industriellt framställda transfetter sjunkit kraftigt under de 
senaste åren. Detta har också påverkat hur Eslövs kommun förhåller sig till 
transfetter på lokal nivå.

Den 24 februari 2020 fattade kommunfullmäktige beslut om att remittera motionen 
till servicenämnden för yttrande och ett sådant har kommit in, som väl bemöter 
motionens ambition om att minska intaget av industriellt framställda transfettsyror 
genom kost. I korthet lyfter servicenämnden att Eslövs kommun sällan använder 
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produkter där transfetter är vanligt förekommande och innehållet av transfetter i de 
måltider som serveras är också redan inom ramen för Världshälsoorganisationens 
(WHO) rekommendationer. Världshälsoorganisationen rekommenderar att högst en 
procent av energiintaget ska komma från transfetter.

Vidare lyfter servicenämnden fram skillnaden mellan naturligt transfett och 
industriellt framställt transfett. Intaget av transfetter uppskattas vara omkring 1 gram 
per person och dag i Sverige. Detta gram består mestadels av naturligt transfett som 
bildas naturligt hos idisslande djur; det finns naturligt i mejeriprodukter och i kött 
från kor och får. Industriellt framställt transfett utgör en liten del av detta intag. 
Bedömningen som gjorts av servicenämnden är att Eslövs kommun ligger under 
högst en procent. Med hänsyn till det som servicenämnden har framfört i ärendet får 
detta anses vara en skälig och rimlig nivå. Kommunledningskontoret finner därmed 
ingen anledning att gå vidare med förslagen och föreslår därför att motionen avslås.

Kommunstyrelsen instämmer med förslaget om att motionen bör avslås.

Beslut
- Motionen från Lars Ahlfors (MP) om nej till transfetter i Eslövs kommun avslås.

Beslutet skickas till 
Lars Ahlfors (MP)
Servicenämnden

Paragrafen är justerad
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§ 18 KS.2019.0502

Besvarande av motion från Lars Ahlfors (MP) - Nolltolerans mot 
undernäring bland äldre 

Ärendebeskrivning 
Lars Ahlfors (MP) har i sin motion "Nolltolerans mot undernäring bland äldre" 
föreslagit kommunfullmäktige att besluta att anta ett mål om nolltolerans mot 
undernäring bland äldre. Lars Ahlfors (MP) föreslår även att kommunfullmäktige ska 
besluta att anta en kommunal garanti mot undernäring och att kommunen ska 
förbinda sig till att alltid väga besparingar inom äldreomsorgen mot målet om 
nolltolerans mot undernäring. Som bakgrund till förslagen anför Lars Ahlfors (MP) i 
huvudsak följande. Det är uppskattat att uppemot 400 000 personer är undernärda i 
Sverige och många av dem är äldre. Förutom att undernäring bland äldre innebär en 
hög kostnad för kommunen, innebär den även ett mänskligt lidande för enskilda. 
Lars Ahlfors (MP) menar att frågan är lågt prioriterad i samhället idag och anför 
därmed att det behövs en uttalad politisk vilja att lyfta den i Eslövs kommun 
samtidigt som det måste finnas tydliga konsekvenser som förhindrar att kortsiktiga 
besparingsbeslut späder på problemen.

Kommunfullmäktige har remitterat motionen för yttrande till vård- och 
omsorgsnämnden och servicenämnden.

Beslutsunderlag
 Kommunstyrelsens beslut § 27, 2021 Förslag till yttrande över motion från Lars 

Ahlfors (MP) - Nolltolerans mot undernäring bland äldre
 Förslag till beslut; Förslag till svar på motion från Lars Ahlfors (MP) - 

Nolltolerans mot undernäring bland äldre
 Servicenämndens beslut § 151, 2020 Yttrande över motion från Lars Ahlfors 

(MP) - Nolltolerans mot undernäring bland äldre
 vård- och omsorgsnämndens beslut §77, 2020 Yttrande över motion från Lars 

Ahlfors (MP) - Nolltolerans mot undernäring bland äldre
 Kommunfullmäktiges beslut §129 2019 Remittering av motion från Lars Ahlfors 

(MP) - Nolltolerans mot undernäring bland äldre
 Motion från Lars Ahlfors (MP) Nolltolerans mot undernäring bland äldre

Beredning
Kommunledningskontoret instämmer med Lars Ahlfors (MP) att frågan om 
undernäring bland äldre är mycket viktig, men anser inte att den är lågt prioriterad i 
Eslövs kommun. Vård och Omsorg jobbar aktivt med att motarbeta förekomsten av 
undernäring. Sjuksköterskor genomför systematiska riskbedömningar och resultatet 
leder till beslut om individuella åtgärder eller en fördjupad utredning, om det behövs. 

41 ( 62 )



Sammanträdesprotokoll
2021-01-25

Kommunfullmäktige

Justerares signatur Utdragsbestyrkande

För att stärka detta arbete har medicinskt ansvarig sjuksköterska på Vård och 
Omsorg tagit fram riktlinjer för arbetet med nutrition, som bygger 
på Socialstyrelsens allmänna råd (SOSFS 2014:10). Därutöver är Vård och Omsorg 
anslutna till tjänsten Senior Alert, som är ett nationellt kvalitetsregister och ett 
verktyg för att stödja vårdprevention. Den sätter varje enskild äldres perspektiv och 
patientsäkerhet i fokus.

Mot bakgrund av ovan delar Kommunledningskontoret vård- och omsorgsnämndens 
bedömning att hårdare regler och reprimander inte är lösningen. Det är snarare 
utbildning av personal och kunskapsinhämtning från experter och forskning som 
stärker förutsättningarna för kvalitativ vårdprevention som kan motarbeta risken och 
förekomsten av undernäring bland äldre. Kommunledningskontoret delar även 
servicenämndens inställning om att frågan om undernäring är komplex och att den 
inte ensamt kan lösas på kommunnivå. I sitt yttrande nämner servicenämnden det 
nationella projektet ”Nollvision för undernäring hos äldre” som under år 2022 
kommer att inkludera 100 kommuners medverkan. Detta Vinnova-finansierade 
projekt drivs av Skånes Livsmedelsakademi där Eslövs kommun är medlem. Om 
möjligheten ges anser Kommunledningskontoret att det vore ypperligt om Eslövs 
kommun deltog för att testa framtagna metoder och verktyg som syftar till att 
bekämpa undernäring hos äldre.

Kommunledningskontoret föreslår att motionen avslås.

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att motionen ska anses besvarad.

Beslut
- Motionen från Lars Ahlfors (MP) om nolltolerans mot undernäring bland äldre 
anses besvarad.

Beslutet skickas till 
Lars Ahlfors (MP)
Servicenämnden
Vård- och omsorgsnämnden
 

Paragrafen är justerad
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§ 19 KS.2019.0185

Besvarande av motion från Lars Ahlfors (MP) - Införa en fullständig 
medborgarservice i Eslövs kommun 

Ärendebeskrivning 
Lars Ahlfors (MP) har i sin motion "Införa en fullständig medborgarservice i Eslövs 
kommun" föreslagit kommunfullmäktige att besluta att införa en fullständig 
medborgarservice i Eslövs kommun som är sin egen funktion, tillgänglig för samtliga 
kommuninvånare på tider utöver kontorstider och som erbjuder stöd på flera språk. 
Lars Ahlfors (MP) menar att detta stöd kan hjälpa invånare och samtidigt bidra till 
minskad arbetsbörda på handläggarna hos myndigheter och samhällsfunktioner inom 
kommunen.

Kommunfullmäktige har remitterat motionen till servicenämnden för yttrande.

Beslutsunderlag
 Kommunstyrelsens beslut § 28, 2021 Förslag till yttrande över motion från Lars 

Ahlfors (MP) - Införa en fullständig medborgarservice i Eslövs kommun
 Förslag till beslut; Förslag på svar på motion från Lars Ahlfors (MP) - Införa en 

fullständig medborgarservice i Eslövs kommun
 Servicenämndens beslut § 23, 2020 Yttrande över motion från Lars Ahlfors (MP) 

- Införa en fullständig medborgarservice i Eslövs kommun
 Kommunfullmäktiges beslut § 34, 2019 Remittering av motion från Lars Ahlfors 

(MP) - Införa en fullständig medborgarservice i Eslövs kommun
 Motion från Lars Ahlfors (MP) - Införa en fullständig medborgarservice i Eslövs 

kommun

Beredning
Lars Ahlfors (MP) förslag om medborgarservice är positivt då det tar hänsyn till de 
personer i samhället som är i behov av praktiskt stöd. Kommunledningskontoret 
instämmer dock med servicenämnden om att detta praktiska stöd redan tillgodoses av 
Kontaktcenter. Det är dessutom svårt att motivera merkostnaderna för utökade 
öppettider när servicenämnden redan har provat det tidigare utan framgång och när 
behovet inte är bekräftat. Tolkar bokas också redan vid behov. Mot bakgrund av 
dessa omständigheter föreslår Kommunledningskontoret att motionen avslås.

Kommunstyrelsen instämmer i Kommunledningskontorets förslag om att motionen 
bör avslås.

Beslut
- Motionen från Lars Ahlfors (MP) om att införa en fullständig medborgarservice i 
Eslövs kommun avslås.
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Beslutet skickas till 
Lars Ahlfors (MP)
Servicenämnden

Paragrafen är justerad
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§ 20 KS.2019.0228

Besvarande av motion från Lars Ahlfors (MP) - Inrätta en 
kollektivtrafikkommitté med uppgift att ta fram alternativa lösningar på 
kommunens kollektivtrafikutmaningar 

Ärendebeskrivning 
En motion från Lars Ahlfors (MP) har remitterats av kommunfullmäktige till 
servicenämnden, miljö- och samhällsbyggnadsnämnden samt kommunstyrelsen. 
Motionen yrkar på att Eslövs kommun ska inrätta en kollektivtrafikkommitté med 
uppgift att ta fram alternativa lösningar på kommunens kollektivtrafikutmaningar.

Servicenämnden beslutade att avstå från att besvara motionen då frågor gällande 
trafik och kollektivtrafik ej är placerade inom servicenämnden.

I miljö- och samhällsbyggnadsnämndens beslut framgår det att sedan 2018 har det 
upprättats ett Trepartssamverkan mellan Skånetrafiken, Trafikföretaget och Eslövs 
kommun. En organisation med politiker och tjänstemän har skapats med syfte att 
besluta om grundläggande och strategiska frågor samt fastställa mål och riktlinjer. 
Det övergripande och långsiktiga målet är att arbeta för ett hållbart transportsystem 
med attraktiv kollektivtrafik i Eslövs kommun. Miljö- och 
samhällsbyggnadsnämnden anser att samarbetet och de gemensamma krafterna kan 
ge ett bättre resultat än om kommunen agerar ensamt och därmed föreslår 
kommunfullmäktige att avslå motionen.

Beslutsunderlag
 Kommunstyrelsen § 25, 2021 Förslag till yttrande över motion från Lars Ahlfors 

(MP) - Inrätta en kollektivtrafikkommitté för att ta fram alternativa lösningar på 
kommunens kollektivtrafikutmaningar

 Förslag till beslut; Yttrande över motion från Lars Ahlfors (MP) om att inrätta en 
kollektivtrafikkommitté med uppgift att ta fram alternativa lösningar på 
kommunens kollektivtrafikutmaningar

 Servicenämndens beslut § 134, 2020 Svar på Motion från Lars Ahlfors (MP) 
inrätta en kollektivtrafikkommitté med uppgift att ta fram alternativa lösningar på 
kommunens kollektivtrafikutmaningar

 Miljö- och samhällsbyggnadsnämndens beslut §30, 2020 Yttrande över motion 
från Lars Ahlfors (MP) om att inrätta en kollektivtrafikkommitté

 Kommunfullmäktiges beslut §57, 2019 Remittering av motion från Lars Ahlfors 
(MP) Inrätta en kollektivtrafikkommitté med uppgift att ta fram alternativa 
lösningar på kommunens kollektivtrafikutmaningar
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 Motion från Lars Ahlfors (MP) - Inrätta en kollektivtrafikkommitté med uppgift 
att ta fram alternativa lösningar på kommunens kollektivtrafikutmaningar

Beredning
Kommunledningskontoret delar miljö- och samhällsbyggnadsnämndens resonemang 
och tycker att befintliga Trepartssamverkan mellan Skånetrafiken, Trafikföretaget 
och Eslövs kommun har större potential att lösa kommunens 
kollektivtrafiksutmaningar än en intern kollektivtrafikkommitté.

Samarbetet ligger i linje med sjuttonde Agenda 2030-målet om partnerskap för 
hållbar utveckling.

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige avslår motionen.

Beslut
- Motionen från Lars Ahlfors (MP) om att inrätta en kollektivtrafikkommitté avslås.

Beslutet skickas till 
Lars Ahlfors (MP)
Miljö- och samhällsbyggnadsnämnden

Paragrafen är justerad
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§ 21 KS.2019.0236

Besvarande av motion från Lars Ahlfors (MP) - Starta kommunala 
samverkansprojekt för fler innovationer och ökad tillväxt i Eslöv 

Ärendebeskrivning 
Kommunfullmäktige har remitterat till kommunstyrelsen att inkomma med yttrande 
avseende en motion från Lars Ahlfors (MP) om att starta kommunala 
samverkansprojekt för innovationer och ökad tillväxt i Eslöv.

Beslutsunderlag
 Kommunstyrelsens beslut § 29, 2021 Förslag till yttrande över motion från Lars 

Ahlfors (MP) - Starta kommunala samverkansprojekt för fler innovationer och 
ökad tillväxt i Eslöv

 Förslag till beslut; Yttrande på motion från Lars Ahlfors (MP) att starta 
kommunala samverkansprojekt för fler innovationer

 Kommunfullmäktiges beslut § 63, 2019 Remittering av motion från Lars Ahlfors 
(MP) - Starta kommunala samverkansprojekt för fler innovationer och ökad 
tillväxt i Eslöv

 Motion från Lars Ahlfors (MP) - Starta kommunala samverkansprojekt för fler 
innovationer och ökad tillväxt i Eslöv

Beredning
Att samverka för att främja och tillvarata innovationer är angeläget för att bidra till 
ökad tillväxt. Kommunledningskontoret anser emellertid att Eslövs kommun är för 
liten för att på egen hand kunna driva en fysisk plattform i detta syfte. Att samverka 
med befintliga aktörer utifrån behov och situation skapar dessutom ett agilt arbetssätt 
som en kommunegen accelerator inte möjliggör. Redan idag samarbetar Eslövs 
kommun med aktörer i det regionala innovationssystemet som exempelvis 
Innovation Skåne, ALMI, Skånes Livsmedelsakademi, IUC, de högre lärosätena, 
befintliga inkubatorer och forskningsanläggningarna i regionen. Formen för dessa 
samarbeten kommer att förtydligas ytterligare i det näringslivsprogram som är under 
framtagande. Vidare pågår redan idag ett trepartssamarbete inom ramen för projektet 
Smart Eslöv i syfte att tillvarata potentialen inom IoT. Projektet finansieras med 
medel ur Eslövs kommuns digitaliseringsmiljon och kan få stor betydelse för den 
framtida innovationsförmågan. Efter genomgång av motionen har 
Kommunledningskontoret valt att föreslå kommunfullmäktige att avslå motionen.

Kommunstyrelsen instämmer i Kommunledningskontorets förslag till 
kommunfullmäktige att motionen bör avslås.
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Beslut
- Motionen från Lars Ahlfors (MP) om att starta kommunala samverkansprojekt för 
innovationer avslås.

Beslutet skickas till 
Lars Ahlfors (MP)

 

Paragrafen är justerad
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§ 22 KS.2019.0506

Besvarande av motion från Lars Ahlfors (MP) - Policy om 
parkeringsförbud för alla fossilbränsledrivna fordon 

Ärendebeskrivning 
Kommunfullmäktige har remitterat en motion från Lars Ahlfors (MP) till miljö- och 
samhällsbyggnadsnämnden för yttrande. Motionären yrkar på att kommunen inför en 
policy som tillåter fossilbränslefria fordon att parkera kostnadsfritt på kommunala 
parkeringsplatser samtidigt som det ska vara förbjudet att parkera fossilbränsledrivna 
fordon. Kommunen ska ha rätt att bötfälla fossilbränsledrivna fordon som parkerar 
på parkeringsplatser som ägs av kommunen.

Miljö- och samhällsbyggnadsnämndens beslutade att föreslå avslag på motionen då 
högsta förvaltningsdomstolen meddelade i dom HFD 2014:57 att ”en kommuns 
beslut om att parkeringsavgifter inte ska tas ut för miljöbilar har ansetts strida mot 
lag”. Högsta förvaltningsdomstolen bedömde, med stöd av 2 § lagen (1957:259) om 
rätt för kommuner att ta ut avgift för vissa upplåtelser av offentlig plats, att lagen inte 
ger utrymme för avgiftsdifferentiering eller avgiftsbefrielse i andra fall än vad som 
anges i lagtexten. Kommuner får endast besluta om att ta ut en bestämd avgift för 
boendeparkering och nyttoparkering samt att rörelsehindrade helt får befrias från 
avgiftsskyldigheten.

Beslutsunderlag
 Kommunstyrelsens beslut § 24, 2021 Förslag till yttrande över motion från Lars 

Ahlfors (MP) - Policy om parkeringsförbud för alla fossilbränsledrivna fordon
 Förslag till beslut; Yttrande över motion från Lars Ahlfors (MP) angående policy 

om parkeringsförbud för alla fossilbränsledrivna fordon
 Miljö- och samhällsbyggnadsnämndens beslut § 119, 2020 Yttrande över motion 

från Lars Ahlfors (MP) - Policy om parkeringsförbud för alla fossilbränsledrivna 
fordon

 Kommunfullmäktiges beslut §136 2019 Remittering av motion från Lars Ahlfors 
(MP) - Policy om parkeringsförbud för alla fossilbränsledrivna fordon

 Motion från Lars Ahlfors (MP) Policy om parkeringsförbud för alla 
fossilbränsledrivna

Beredning
Kommunledningskontoret delar miljö- och samhällsbyggnadsnämndens bedömning 
att det inte finns något lagligt stöd för att anta en policy, som låter alternativdrivna 
fordon parkera gratis på kommunala parkeringsplatser. Kommunen har därmed inte 
möjlighet att införa en policy som förbjuder fossilbränsledrivna fordon att parkera på 
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kommunala parkeringsplatser. Kommunledningskontoret föreslår därför att motionen 
avslås.

Kommunstyrelsen instämmer i Kommunledningskontorets förslag till 
kommunfullmäktige om att motionen bör avslås.

Beslut
- Motionen från Lars Ahlfors (MP) om policy om parkeringsförbud för alla 
fossilbränsledrivna fordon avslås.

Beslutet skickas till 
Lars Ahlfors (MP)
Miljö- och samhällsbyggnadsnämnden

Paragrafen är justerad
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§ 23 KS.2019.0511

Besvarande av motion från Lars Ahlfors (MP) - Aktiva hinder mot 
olaglig trafik i Eslöv 

Ärendebeskrivning 
En motion angående aktiva farthinder mot olaglig trafik från Lars Ahlfors (MP) har 
remitterats av kommunfullmäktige till miljö- och samhällsbyggnadsnämnden för 
yttrande. I motionen yrkas: (1) Att ge tekniska nämnden i uppdrag att utreda 
förutsättningarna för att införa aktiva farthinder avseende teknisk utformning och 
ekonomi och (2) Att tekniska nämnden därvid också utreder lämpliga platser att 
införa aktiva farthinder och särskilt redovisa var aktiva farthinder kan ersätta 
upphöjda gupp.

Miljö och Samhällsbyggnad har undersökt behovet av och konsekvenserna av en 
sådan åtgärd. I deras tjänsteskrivelse framkommer det att behovet inte är stort då 
hastighetsefterlevnaden på gator i Eslövs kommun där hastighetsbegränsningen är 40 
km/h (kilometer per timma) är relativt god. Generellt är medelhastigheten relativt låg 
i Eslövs tätort (mellan 35-47 km/h). Dock är 85-percentilen något för hög på vissa 
platser (som mest 52 km/h vilket innebär att 85 procent av fordonen som mest kör 12 
km över hastighetsbegränsningen). De gator som sticker ut extra i statistiken är 
Storgatan och Kvarngatan i Marieholm som visar på väldigt höga hastigheter. När 
det gäller olycksstatistiken i kommunen, då tätorterna där kommunen är väghållare 
har studerats mellan 2015-2019, syns ingen ökning i olyckor. Det sker mest lindriga 
och måttliga olyckor och antalet olyckor ligger som en knapp minskning eller 
oförändrat vilket vi tolkar som en god utveckling för trafiksäkerheten där kommunen 
är väghållare.

Vidare lyfts kostnaderna för de aktiva farthindren i tjänsteskrivelsen. I Malmö stads 
utredning från 2017 anges det att i en gata där man behöver göra relativt lite 
justeringar när farthindret installeras landade kostnaden på 800 tkr (tusen 
kronor) som en investeringskostnad. Utöver detta tillkommer det cirka 40 tkr för en 
årlig driftkostnad för att hålla farthindrets mekanik och teknik i fungerande skick. 
Detta kan jämföras med kostnader för att anlägga ett traditionellt farthinder som är 
ungefär 200 tkr som en investeringskostnad.

Baserat på ovanstående beslutade miljö- och samhällsbyggnadsnämnden att föreslå 
kommunfullmäktige att avslå motionen.

Beslutsunderlag
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 Kommunstyrelsens beslut § 23, 2021 Förslag till yttrande över motion från Lars 
Ahlfors (MP) - Aktiva hinder mot olaglig trafik i Eslöv

 Förslag till beslut; Yttrande över motion från Lars Ahlfors (MP) om aktiva hinder 
mot olaglig trafik i Eslöv

 Miljö- och samhällsbyggnadsnämndens beslut § 122, 2020 Yttrande över motion 
från Lars Ahlfors (MP) - Aktiva farthinder mot olaglig trafik i Eslöv

 Kommunfullmäktiges beslut §134 2019 Remittering av motion från Lars Ahlfors 
(MP) - Aktiva hinder mot olaglig trafik i Eslöv

 Aktiva farthinder i Malmö, utvärderingsrapport
 Fordonsmätningar Eslöv 2019
 Motion från Lars Ahlfors (MP) Aktiva hinder mot olaglig trafik i Eslöv

Beredning
Kommunledningskontoret ser många fördelar med aktiva hinder. Några nämns i 
Miljö och Samhällsbyggnads tjänsteskrivelse såsom god effekt på att reglera 
hastigheten och väjning vid övergångställen, utgör ett mindre hinder för framfart av 
bussar och utryckningsfordon samt ger upphov till lägre bullernivåer.

Kommunledningskontoret ser även en miljövinst där fordon inte behöver bromsa in 
och sedan accelerera så som vid konventionella gupp. Denna typ av körning ger 
upphov till partiklar och ökade utsläpp av avgaser till luft. Aktiva hinder tillåter en 
jämnare hastighet vilket har en positiv effekt på utsläpp till luft från fordon. Vidare 
utgör konventionella gupp ett hinder för samtliga i vägtrafiken medan aktiva hinder 
endast utgör ett hinder för de som inte efterlever lagar och trafikregler.

Kommunledningskontoret tycker därför att det är viktigt att följa den tekniska 
utvecklingen och när tekniken ökar på marknaden och kostnaderna sjunker, 
omvärdera potentialen av att installera aktiva hinder i Eslövs kommun.

Kommunledningskontoret föreslår att motionen om aktiva hinder avslås på grund av 
deras höga investerings- och driftkostnader.

Kommunstyrelsen instämmer i Kommunledningskontorets förslag till 
kommunfullmäktige om att motionen bör avslås.

Beslut
- Motionen från Lars Ahlfors (MP) om aktiva hinder mot olaglig trafik i Eslöv 
avslås.

Beslutet skickas till 
Lars Ahlfors (MP)
Miljö- och samhällsbyggnadsnämnden

Paragrafen är justerad
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§ 24 KS.2019.0510

Besvarande av motion från Lars Ahlfors (MP) - Pilotprojekt: Inför 3-3 
system för anställda inom vården 

Ärendebeskrivning 
Lars Ahlfors (MP) har lämnat in en motion - Pilotprojekt: Inför 3-3 system för 
anställda inom vården. Kommunfullmäktige har remitterat motionen till vård- och 
omsorgsnämnden och kommunstyrelsen för yttrande.

Beslutsunderlag
 Kommunstyrelsens beslut § 31, 2021 Förslag till yttrande över motion från Lars 

Ahlfors (MP) - Pilotprojekt: Inför 3-3 system för anställda inom vården
 Förslag till beslut; Yttrande över motion från Lars Ahlfors (MP) - Pilotprojekt : 

Inför 3-3 system för anställda i vården
 Vård- och omsorgsnämndens beslut §76, 2020 Yttrande över motion från Lars 

Ahlfors (MP) - Pilotprojekt- inför 3-3 system för anställda inom vården
 Kommunfullmäktiges beslut §133 2019 Remittering av motion från Lars Ahlfors 

(MP) - Pilotprojekt : Inför 3-3 system för anställda inom vården
 Motion från Lars Ahlfors (MP) Pilotprojekt : Inför 3-3 system för anställda inom 

vården

Beredning
Lars Ahlfors (MP) har i sin motion föreslagit i huvudsak följande: Eslövs kommun 
bör på försök införa det så kallade 3-3-systemet på lämplig arbetsplats inom vården 
under ett år. 3-3-systemet innebär att den anställde arbetar i tre dagar för att därefter 
vara ledig i tre dagar. Syftet med arbetsmodellen ska vara att förbättra såväl 
arbetsmiljö och hälsa.

Vård- och omsorgsnämnden föreslår att motionen avslås då det pågår ett arbete med 
att ta fram nya principer för bemanning.

Kommunledningskontoret gör, efter genomgång av Lars Ahlfors (MP) motion, 
följande bedömning. Eslövs kommun strävar alltid efter en god arbetsmiljö och hälsa 
för alla medarbetare. Frågan om arbetsmiljö och hälsa för Vård och Omsorgs 
medarbetare har särskilt varit i fokus för kommunens arbete de senaste åren. Inom 
förvaltningen pågår ett införande av Hållbar personalekonomi som syftar till att just 
förbättra både arbetsmiljö och hälsa för medarbetarna. Metodiken är beprövad i flera 
andra kommuner med gott resultat.

Mot bakgrund av att det redan pågår ett arbete som avses nå samma resultat som 
åsyftas i motionen föreslår Kommunledningskontoret att motionen avslås.
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Kommunstyrelsen instämmer i Kommunledningskontorets förslag till 
kommunfullmäktige om att motionen bör avslås.

Beslut
- Motionen från Lars Ahlfors (MP) - ”Pilotprojekt: Inför 3-3 system för anställda 
inom vården” avslås.

Beslutet skickas till 
Lars Ahlfors (MP)
Vård- och omsorgsnämnden

Paragrafen är justerad
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§ 25 KS.2021.0046

Remittering av motion från Fredrik Ottesen (SD) - Motion om 
pilotprojekt med nollbasbudget 

Ärendebeskrivning 
Fredrik Ottesen (SD) har inkommit med en motion som rör pilotprojekt med 
nollbasbudget.

I motionen föreslås följande:

- Att inleda ett pilotprojekt med nollbasbudget inom lämpligt område, såsom 
kommunledningskontorets kommunikationsavdelning.

Beslutsunderlag
 Motion från Fredrik Ottesen (SD) Motion om pilotprojekt med nollbasbudget

Beslut
- Motionen remitteras till kommunstyrelsen med begäran om yttrande senast den 23 
augusti 2021.

Paragrafen är justerad
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§ 26 KS.2021.0047

Remittering av motion från Fredrik Ottesen (SD) - Motion om att utreda 
effekterna och konsekvenserna av att införa En kommun - En 
förvaltning 

Ärendebeskrivning 
Fredrik Ottesen (SD) har inkommit med en motion som rör utredning av att införa En 
kommun - En förvaltning.

I motionen föreslås följande:

- Att utreda effekterna och konsekvenserna av att införa En kommun - En 
förvaltning.

Beslutsunderlag
 Motion från Fredrik Ottesen (SD) Motion om att utreda effekterna och 

konsekvenserna av att inför En kommun - En förvaltning

Beslut
- Motionen remitteras till kommunstyrelsen med begäran om yttrande senast den 23 
augusti 2021.

Paragrafen är justerad
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§ 27 KS.2021.0048

Interpellation från Fredrik Ottesen (SD) till Johan Andersson (S) - 
Interpellation kring antalet chefer och handläggare 

Ärendebeskrivning 
Fredrik Ottesen (SD) har inkommit med en interpellation till kommunstyrelsens 
ordförande Johan Andersson (S). Interpellationen rör antalet chefer och handläggare i 
Eslövs kommun.

Beslutsunderlag
 Interpellation från Fredrik Ottesen (SD) till Johan Andersson (S) Interpellation 

kring antalet chefer och handläggare

Beslut
- Interpellationen får ställas och besvaras vid kommunfullmäktiges nästa 
sammanträde.

Beslutet skickas till 
Johan Andersson (S)

Paragrafen är justerad
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§ 28 KS.2021.0057

Enkel fråga från Dennis Larsen (SD) till Johan Andersson (S) rörande 
kameror på speciella platser i kommun 

Ärendebeskrivning 
Dennis Larsen (SD) har inkommit med en fråga till kommunstyrelsens ordförande 
Johan Andersson (S). Frågan rör om det satts upp några nya kameror under 2020 på 
speciella platser i kommunen.

Johan Andersson (S) svarar att det är en viktig fråga och att man har ansökt om 90-
dagars kameror som man får sätta upp tillfälligt på olika platser. Kommunen har i 
dagarna fått besked om att ansökningar om kameror runt Stora torg och stationen inte 
prioriterats av polisen. Kommunen har haft en dialog med polisen kring detta och 
ansökningarna finns på polisens prioriteringslista. Det finns medel avsatta för att 
lägga in en ansökan om optiska kameror på ytterligare tre skolor. 
Handläggningstiden på dessa uppskattas till 14 månader. I dagsläget finns cirka 100 
värmekameror utplacerade på byggnader i kommunen. Kamerorna är kopplade till 
väktarbolag som gör utryckning vid behov. Kommunen ingår också i nätverket Safe 
0413. Johan Andersson (S) kan dock i dagsläget inte svara på exakt hur 
många kameror som satts upp under 2020.

Beslutsunderlag
 Enkel fråga från Dennis Larsen (SD) till Johan Andersson (S) rörande kameror 

på speciella platser i kommun

Beslut
- Frågan anses besvarad.

Paragrafen är justerad
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§ 29 KS.2020.0517

Avsägelse från Tina Trones (MP) från uppdraget som ersättare i 
kommunfullmäktige 

Ärendebeskrivning 
Tina Trones (MP) har den 7 januari 2021 lämnat in en avsägelse från sitt uppdrag 
som ersättare i kommunfullmäktige.

Kommunfullmäktige har att entlediga Tina Trones (MP) från uppdraget.

Beslut
- Tina Trones entledigas från uppdraget.

- Avgången anmäls till länsstyrelsen för förnyad röstsammanräkning.

Beslutet skickas till 
Tina Trones (MP)
Länsstyrelsen i Skåne

Paragrafen är justerad
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§ 30

Anmälningar för kännedom 

KS.2020.0384-1 Granskningsrapport; Uppföljning av 2017 års granskning av 
besökssäkerhet och skalskydd inom förskola och skola

KS.2020.0384-2 Kommunrevisionens missiv för yttrande till barn- och 
familjenämnden; Uppföljning av 2017 års granskning av 
besökssäkerhet och skalskydd av förskola och skola

KS.2020.0115-2 Protokoll från Räddningstjänsten Syds sammanträde den 14 
februari 2020

KS.2020.0115-4 Rättat direktionsprotokoll från sammanträdet 28 februari 2020

KS.2020.0115-5 Direktionsprotokoll Räddningstjänsten Syds sammanträde den 
12 juni 2020

KS.2020.0115-6 Protokoll från Räddningstjänsten Syds direktionens 
sammanträde 28 augusti 2020

KS.2020.0275-2 Barn- och familjenämndens beslut § 115, 2020 Rapportering av 
ej verkställda beslut, kvartal 2 2020

KS.2020.0412-1 Vård- och omsorgsnämndens arbetsutskotts beslut § 109, 2020 
Rapportering av ej verkställda beslut kvartal 2 år 2020

KS.2020.0177-15 Dagordning för Förbundsstyrelsen VA SYD:s sammanträde 15 
oktober 2020

KS.2020.0388-3 Ny ledamot/ersättare för ledamot i kommunfullmäktige

KS.2020.0275-3 Barn- och familjenämndens beslut § 161, 2020: Rapportering av 
ej verkställda beslut kvartal 3, 2020

KS.2020.0177-17 Protokoll från Förbundsstyrelsen VA SYD 3 december 2020

Beslut
- Anmälningarna läggs till handlingarna.

Paragrafen är justerad
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Yrkande från Vänsterpartiet  
Kommunfullmäktige 25 januari 2021 

Arvoden till gruppledare (ärende 10) 
Vänsterpartiet röstar nej till förslaget om arvoden till gruppledare i
kommunfullmäktige, ett förslag som tyvärr riskerar att föda en diskussion om
politikens och de politiska företrädarnas villkor - och göda ett politikerförakt.
Enligt förslaget skulle arvodena fördelas med 5 000 kronor/parti plus 12 516 
kronor/mandat och år till gruppledarna i kommunfullmäktige, baserat på att 
det totala arvodet ska uppgå till en halv kommunalrådslön.
Det skulle ge Sverigedemokraternas gruppledare 167 716 kronor/år, 
Centerpartiets gruppledare 80 096 kronor/år, Vänsterpartiets gruppledare 
42 548 kronor/år, Miljöpartiets och Liberalernas gruppledare 30 032 kronor 
vardera/år, samt Kristdemokraternas gruppledare 17 516 kronor/år .
Däremot skulle Socialdemokraternas och Moderaternas gruppledare inte få 
ett öre, eftersom deras partier innehar kommunalrådsposter.
På samma sätt som kommunalrådslönerna är satta utan hänsyn till respektive 
partis antal mandat i kommunfullmäktige anser vi att arvoden till gruppledarna 
ska fördelas lika mellan alla de åtta partiföreträdarna enligt principen:
• En grupp.
• En gruppledare.
• Ett gruppledararvode som ersättning för uppdraget.
Det är samma princip som bland annat används för gruppledarna i fullmäktige 
i Helsingborgs stad.
Vi har svårt att tro att ett parti i Eslöv med till exempel 19 ledamöter och 
ersättare i kommunfullmäktige har 19 enskilda genomgångar och samtal med 
dem eller att gruppledaren i Vänsterpartiet har 5 genomgångar och samtal 
med partiets förtroendevalda i samma församling.

Yrkande 
• Vänsterpartiet vill ha jämlika gruppledararvoden med 20 000 kronor/år till 

samtliga åtta gruppledare och att resterande del av budgeterade 500 000 
kronor - exklusive PO-tillägg på 56 000 kronor - fördelas med 35 500 
kronor/parti och år. 

Lars Holmström Vänsterpartiet

Umihana Rasovic Kasumovic Vänsterpartiet

Mauricio Sanchez Vänsterpartiet
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